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Roset i Ramon Taxonera Santasusagna i que, 
preguntada la presidència de la Mutual si podia 
testimoniar-se aquest nomenament amb un per
gami, aquesta ha contestât que no podia fer des- 
peses puix aixô sols pot fer-ho el Sindicat, per 
qual raô proposa ara a l’Assemblea que es don- 
gui un vot de confiança-al Conseil perquè testi
moni aquests nomenaments i faci a aquest objec
te les despeses necessàries. S ’aprova per acla- 
mació.

Acabada l’Ordre del dia, s’elegeixen per firmar 
les actes els següents Delegats : Francese X . Oms, 
Esteve Bach, Ignasi Llatjós, però, havent-se ab- 
sentat el Dr. Oms, es nomena al Dr. Antoni An- 
dreu.

A continuació, es procedeix a la lectura de la 
present acta que, posada a discussió, s’aprova, 
per unanimitat.

I, essent les 19 hores i 30 minuts del dia 28 de 
novembre de 1926, el Sr. President declara dosa 
l’Assemblea ordinària de Delegats del Sindicat 
de Metges de Catalunya corresponent al present 
any de 1926, l’acta de la qual firmen:

E l President : H. Puig i Sais.—E l Secretori : 
J . Abelló.—E is Secretaris escrutadors : Estanis- 
lau Pujol, Pere Mas Oliver.—E l Delegats: An
toni Andreu Cabestany, Ignasi Llatjós, Esteve 
Bach.

Caixa de Crédit
Ponència del Dr. IGNASI RIBAS BASSA

E l  dia 4 .d’aquest mes de novembre el Conseil 
va fer-me l’honor d’encarregar-me l’estudi 

de la Ponència d’aquest important projecte de la 
Caixa de Crèdit; disciplinât i voluntariós com 
sempre he procurât èsser, vaig acceptar l’encàr- 
rec amb el desig de presentar a aquesta Assem
blea, sino un trball definitiu, almenys les dades 
suficients que permetessin marcar la pauta de la 
reglamentació per aquest servei que el Sindicat te 
en estudi.

Al començar els meus treballs, quan estava reco- 
llint els elements necessaris per la meva orienta- 
ció, vaig trobar-me totseguit amb un obstacle de 
prou importància per a fer-me meditar profunda- 
ment sobre l’aspecte en linies générais que podia 
tenir la Caixa de Crèdit. Aquest obstacle va fer 
canviar totalment els meus projectes i vaig com
prendre que havia de renunciar a presentar un tre- 
ball ja estructurat de la Caixa de Crèdit per sot- 
metre en son Hoc a l’Assemblea la soludó del dub- 
te que en mi va crear el fet de trobar aquell obs
tacle que abans he aludit.

Altrament, havent hagut de variar la meva ma
nera de pensar sobre la Caixa de Crèdit i havent 
vist profundament alterats els principis i normes 
que sobre aquest ram de coperació havia recollit, 
tampoc, donada la premura del temps, no m’hauria

estât possible fer una reglamentaciô de Caixa de 
Crèdit en el cas que m’hagués decidit a vèncer 
per mi sol aquesta contrarietat.

El fet que ha produit una variaciô essencial en 
restructura de totes les Coopératives o Caixes de 
Crèdit ha estât el R. D. del 9 d’abril d’aquest any, 
publicat en la “Gaceta” del dia 16 del mateix mes.

Per a demostrar l’orientaciô que aquest R. D. 
obliga a prendre a aquesta mena d’entitats i per a 
donar a comprendre les dificultats per part del 
Sindicat de cenyir-s’hi n’hi hauria prou amb trans- 
criure’l. Perô per no fadigar l’atenciô de l’Assem- 
blea no ho faré i, en canvi, com a prova de les di
ficultats que aquest R. D. inclou per una entitat 
com el Sindicat que 110 busca en la Caixa de Crè
dit una finalitat mercantil, citaré el cas que, com 
a résultat del mateix, diverses entitats que en for
ma de Cooperativa, Mûtua, etc. es dedicaven al 
ram del crèdit, han hagut de modificar essericial- 
ment el seu Reglament i fins algunes d’elles han 
limitât la sva actuaciô o l’han convertida en un as- 
pecte diferent que s’aproxima més a la part de 
previsiô que a la de cooperaciô.

Es cert que, tenint en compte els preceptes d’a
quest R. D., podia fer-se un estudi de la Caixa 
de Crèdit adaptant-l’hi, perô son tantes les obliga
tions que hom hauria d’imposar-li que creiem que,


